
Samenvattend verslag raadsledenbijeenkomst Metropoolregio 16 november 2013 
 
Onderstaand zijn de belangrijkste conclusies opgenomen naar aanleiding van 

de Raadsledenbijeenkomst Metropoolregio van 16 november 2013 in de raadzaal van de gemeente 

Leidschendam-Voorburg. Het betrof een informele bijeenkomst. De conclusies zijn gebaseerd op 

meerderheden van de aanwezige raadsleden. 

 

1. Nut en noodzaak van de MRDH staan niet ter discussie. 

2. Voor een goede besluitvorming over de tekst van de gemeenschappelijke regeling is een 

Zienswijzenota nodig. 

3. Gemeenteraden moeten de mogelijkheid hebben om naar aanleiding van deze Zienswijzenota de 

tekst van de regeling alsnog te amenderen. 

4. Besluitvorming over de tekst van de gemeenschappelijke regeling moet zorgvuldig gebeuren; 

daarvoor is meer tijd nodig. De besluitvorming moet wel voor de raadsverkiezingen in maart 2014 zijn 

afgerond. 

5. Ook in toekomstige gevallen waar zienswijzen zullen worden gevraagd, is een Zienswijzenota 

noodzakelijk om de raden in positie te brengen. 

6. Er bestaat behoefte aan een eerste begroting op hoofdlijnen en een schets van de toekomstige 

organisatiestructuur. 

7. De mogelijkheid van de gemeentelijke rekenkamer(commissie) om onderzoek te doen bij de MRDH 

moet expliciet worden opgenomen in regeling. 

8. Hetzelfde geldt voor een rekeningcommissie bestaande uit raadsleden. 

9. Er wordt belang gehecht aan een totaalbeeld van de opbouw MRDH in relatie tot de 

afbouw/liquidatie van respectievelijk de regio Rotterdam-Rijnmond en het Stadsgewest Haaglanden. 

10. Het inrichten van een structuur van informele en formele mogelijkheden waarbij 

raadsleden/gemeenteraden elkaar treffen moet door de MRDH worden gefaciliteerd, maar door de 

griffiers worden georganiseerd. 

 

Voorts wordt geconstateerd dat raadsleden uit Rotterdam en Den Haag niet aanwezig zijn tijdens 

deze bijeenkomst. Dit wordt als een gemis ervaren. Voor een goede ontwikkeling van de MRDH is het 

wenselijk dat ook op raadsleden-/gemeenteraadsniveau er sprake is van samenwerking tussen alle 

gemeenten. Een situatie waarbij Rotterdam en Den Haag zich afzijdig houden van de andere 

deelnemende gemeenten wordt als onwenselijk ervaren. 

 

  

 



Bijlage antwoorden op technische vragen 

 

Ontbreken van een zienswijzennota 

In reactie op vragen van meerdere raadsleden, over het ontbreken van een zienswijzennota, 

antwoordt de heer Strijers (programmamanager Metropoolregio), dat alle zienswijzen op de website 

van de MRDH beschikbaar zijn. Vanwege de korte tijd na de zomer, is er niet op elke afzonderlijke 

zienswijze gereageerd, maar is gekozen voor een gemeenschappelijke reactie. Hij zegt toe dat hij 

deze vraag zal terugleggen bij het Bestuursforum. In principe kan er een zienswijzennota worden 

samengesteld, alleen verwacht hij niet dat er heel veel punten zijn, die nog zouden kunnen leiden tot 

aanpassing van de gemeenschappelijke regeling. Een aantal zaken kan namelijk ook in het 

Reglement van Orde worden opgenomen, bijvoorbeeld het recht van het stellen van mondelinge en 

schriftelijke vragen en het recht van interpellatie. In reactie op een vraag van mevrouw Van der Meer, 

antwoordt de heer Strijers, dat bij het vaststellen van verordeningen een zienswijzenprocedure zal 

worden gevolgd, waarbij alle 24 raden betrokken worden. Een belangrijke verordening is het 

reglement van orde van het algemeen bestuur. 

 

Wetsvoorstel intrekking WGR+ 

De heer Strijers verwacht dat het wetsvoorstel tot afschaffen van de WGR+ zonder al te grote 

wijzigingen zal worden aangenomen en dat dit naar verwachting in het voorjaar 2014 zal plaatsvinden. 

 

Overgang BDU gelden 

De heer Strijers antwoordt dat de AMvB voor de BDU uitkering per 1-1-2015 in werking zal treden. 

Vooruitlopend hierop zal eerst de Gemeenschappelijke regeling moeten zijn vastgesteld. 

 

Positie van de provincie / verschillende standpunten 

De heer Strijers antwoordt dat er sprake is van constructief overleg met de provincie. De insteek is om 

er samen uit te komen. 

 

Bestemming taken Stadsregio Rotterdam 

De heer Van Buren (raadslid Capelle aan den IJssel) merkt op dat het liquidatieplan in februari 2014 

door het Algemeen Bestuur wordt vastgesteld en voor de zomer aan de raden is toegestuurd.  

De heer Strijers geeft aan dat de afbouw van de stadsregio’s een traject is dat in principe niet is 

gekoppeld aan de besluitvorming over Metropoolregio. Beide trajecten hebben wel relaties. 

 

Horizonbepaling 

De heer Strijers antwoordt dat het voor de wetgever belangrijk is dat er zekerheid is over de regeling, 

vooral voor de BDU gelden. De heer Jansen (raadslid Zoetermeer) merkt op dat er ook een 

horizonbepaling had kunnen worden opgenomen in de regeling en dat deze horizonbepaling voor alle 

taken geldt, behalve de vervoersautoriteit. 

 



 

Unanimiteit bij treffen Gemeenschappelijke regeling 

Mevrouw Van der Meer (raadslid Zoetermeer) vraagt waarom er bij het treffen van een 

gemeenschappelijke regeling geen unanimiteit geldt. De heer Strijers antwoordt dat het treffen van 

een regeling alleen het geval zal zijn voor kleinere zaken, zoals een gezamenlijke inkoopfunctie. 

 

Stemverhouding 

De heer Strijers antwoordt dat zowel de stemverhouding in de bestuurscommissie vervoersautoriteit 

als in het algemeen bestuur onderdeel zal zijn van de eerste evaluatie na 2 jaar. 

 

Kosten per inwoner 

De heer Strijers antwoordt dat de inwonerbijdrage van € 2,95 is gebaseerd op € 2 miljoen 

personeelsbudget en € 4,5 programmabudget. De personeelsformatie bestaat uit 15 fte, waarvan 

enkele programmadirecteuren. Het uitgangspunt van € 2,95 wordt meegegeven aan de kwartiermaker 

Metropoolregio die op basis hiervan een begroting op zal stellen. Het gaat om een maximumbedrag. 

Er zal scherp gekeken worden naar de kosten van de staffuncties. 

 

Moties en amendementen 

De heer Janssen (Zoetermeer) vraagt hoe het indienen van moties en amendementen in de praktijk 

wordt geregeld. De heer Strijers antwoordt dat dit in het Reglement van orde van het algemeen 

bestuur zal worden geregeld. 

 

Bevoegdheden bedrijvenlocaties 

De heer Strijers antwoordt dat er geen bevoegdheden worden overgeheveld naar de Metropoolregio 

ten aanzien van bestemmingsplannen. Alleen op strategisch niveau zal planvorming plaatsvinden en 

worden regionale afspraken gemaakt, maar het blijft een eigen gemeentelijke bevoegdheid. 

 

Jaarrekening 

De heer Strijers antwoordt dat de jaarrekening van de MRDH naar de deelnemers zal worden 

toegestuurd. 



Bijlage deelnemerslijst (alleen raadsleden) 

 

Naam              Fractie   Gemeente  

Hans van der Graaff PvdA Albrandswaard 

Yvonne de Groot PvdA Brielle 

Nico van Buren CDA Capelle aan den IJssel 

Mieke Bakker - Mantjes D66 Hellevoetsluis 

Johan van der Burg CDA Lansingerland 

Frank Rozenberg Dagvoorzitter Leidschendam-Voorburg 

Marjan van Giezen PvdA Leidschendam-Voorburg 

Mirjam Kersbergen VVD Leidschendam-Voorburg 

Arnout Brussaard PvdA Leidschendam-Voorburg 

Frouwke de Boer VVD Leidschendam-Voorburg 

Gerrit Nijhof VVD Leidschendam-Voorburg 

Astrid van Eekelen VVD Leidschendam-Voorburg 

Peter van Dolen D66 Leidschendam-Voorburg 

Joop Luijendijk PvdA Maassluis 

Pia van Oord OGP Midden Delfland 

Ed Gloudi GroenLinks Schiedam 

Henk Hofland CDA Schiedam 

Kees Borsboom GroenLinks Vlaardingen 

Monique van Deursen VVD Wassenaar 

Meindert Stolk CDA Wassenaar 

Kees Tukker CDA Wassenaar 

Ankie Erwich VVD Wassenaar 

Dineke den Hartog CDA Wassenaar 

Boet Derks Wat Wassenaar Wil Wassenaar 

Ulbe Spaans Progressief Westland 

Frank Rijneveen Gemeentebelang Westland 

Rob Janssen PvdA Zoetermeer 

Jan Willem Schotel VVD Zoetermeer 

Cora Huijbens D66 Zoetermeer 

 



Reactie  Barendrechtse  werkgroep  Metropoolregio  op  voorstel  tot  treffen 
Gemeenschappelijke Regeling Metropoolregio Rotterdam Den Haag 
 
De  werkgroep  Metropoolregio  Barendrecht  heeft  het  voorstel  tot  het  treffen  van  de 
gemeenschappelijke  regeling  Metropoolregio  Rotterdam  Den  Haag  (MRDH)  besproken.  Ten 
opzichte  van  de  reactie  van  de  gemeenteraad  van  Barendrecht  op  de  concept  regeling  en 
contouren voor strategische agenda ‘Kwaliteiten Verbinden’ van september 2013 is de regeling op 
een aantal punten ten positieve aangepast.  
 
In de  reactie op de  concept  regeling heeft de  gemeenteraad  van Barendrecht ook  aangegeven 
behoefte te hebben aan een uitwerking van de taken en  financiën die met de oprichting van de 
MRDH gepaard gaan. Dit heeft geleid  tot een kader voor de  financiële bijdrage van gemeenten: 
een  inwonerbijdrage van maximaal €2,95. Dit kader vormt het startpunt voor de kwartiermaker 
die de begroting moet gaan opstellen, welke via een zienswijzeprocedure voor  inspraak naar de 
raden zal worden gestuurd.  
 
De werkgroep Barendrecht heeft vraagtekens bij de hoogte, samenstelling en onderbouwing van 
de maximale  bijdrage  per  inwoner  en  sluit  daarmee  aan  op  de  notitie  van  de  raadswerkgroep 
NWG. Een deel van de € 2,95 per inwoner bestaat uit programma‐ en materieel budget, naast de 
organisatiekosten.  Het  is  niet  duidelijk  wat  dit  precies  inhoudt.  De  werkgroep  stelt  voor  de  
maximale bijdrage per inwoner waarmee de kwartiermaker MRDH de begroting gaat opstellen te 
verlagen.  
 
Naast de onderbouwing en hoogte van het financieel kader, is de stand van zaken ten aanzien van 
de  'weestaken' van de Stadsregio onduidelijk. De gemeenteraad van Barendrecht heeft altijd het 
uitgangspunt gehanteerd dat de MRDH en  samenwerking  ten aanzien van weestaken per  saldo 
niet  meer  kost  dan  de  huidige  €4,65  inwonerbijdrage  aan  de  Stadsregio.  Daarom  vindt  de 
werkgroep het van belang dat ten aanzien van wonen, groen en duurzaamheid meer duidelijkheid 
bestaat over de wijze waarop taken in de toekomst worden belegd en hoeveel dat kost, opdat de 
zekerheid er  is dat samenwerking op deze belangrijke thema’s kan worden voortgezet. Dit  is ook 
zo verwoord  in de reactie van de gemeenteraad op de concept gemeenschappelijke regeling d.d. 
17 september 2013. Besluitvorming over het treffen van een gemeenschappelijke regeling voor de 
MRDH heeft een relatie met de ontwikkelingen ten aanzien van de afbouw van de Stadsregio en 
weestaken. De werkgroep Barendrecht beschouwt de gemeenteraadsverkiezingen  in maart 2014 
in het  licht van bovenstaande argumenten als een meer realistische termijn voor besluitvorming 
over het  treffen van een gemeenschappelijke  regeling voor de MRDH dan eind 2013, omdat de 
ambitie  is om voor die tijd ook meer duidelijkheid te hebben over weestaken op het gebied van 
wonen, groen en duurzaamheid. 
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